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PROTOKÓ£ 
z XLI sesji rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 31 paêdziernika 2013 roku 
w siedzibie Urzêdu Gminy 

 
Obecni zgodnie z list¹ obecno�ci /zaù-1/. 
Pocz¹tek obrad godz. 11.00, zakoñczenie godz.13.15.  
W obradach sesji uczestniczyli Wójt Gminy Stefan Zawierucha, Sekretarz Gminy Krystyna 
Kwiatkowska, Skarbnik Gminy Krystyna Magda, radna Powiatu Maria Bych, redaktor 
Tygodnika Regionalnego, kierownicy poszczególnych referatów, soùtysi. 
Obrady byùy nagrywane na dyktafon oraz filmowane przez pana Ryszarda Bizonia.  
Ad. 1 i 2. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy Marciszów dokonaù otwarcia obrad sesji              
i przywitaù uczestników.  
Zebrani minut¹ ciszy uczcili pamiêã zmarùego kolegi - Janusza Banasiewicza. 
Przewodnicz¹cy zapoznaù z porz¹dkiem obrad sesji, który zostaù dostarczony radnym                     
w ustawowym terminie wraz z materiaùami.  
Porz¹dek obrad sesji  przedstawia siê nastêpuj¹co:  
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjêcie protokoùu z XL sesji.  
5/ Informacja Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
6/ Ocena przygotowania do Akcji zima 2013/2014. 
7/ Raport o stanie o�wiaty. 
8/ Podjêcie uchwaù w sprawach: 
a/ zmiany Uchwaùy bud¿etowej gminy Marciszów na rok 2013 
b/ wprowadzenia zmiany do Uchwaùy Nr XXX/163/12 Rady Gminy Marciszów z dnia 28 
grudnia 2012 r.  
c/ okre�lenia stawek podatku od �rodków transportowych  
d/ ustalenia wysoko�ci opùat podatku od nieruchomo�ci 
9/ Interpelacje i zapytania radnych. 
10/ Sprawy ró¿ne. 
11/ Zamkniêcie obrad sesji. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do radnych o ewentualne uwagi do przedstawionego 
porz¹dku obrad.  
Uwag nie zgùoszono.  
Poddany pod gùosowanie porz¹dek obrad zostaù przyjêty jednogùo�nie. 
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum.  
Na podstawie listy obecno�ci radnych Przewodnicz¹cy Rady Gminy stwierdziù quorum, listy 
obecno�ci radnych i soùtysów stanowi¹ zaù¹cznik nr 1 i 2 do protokoùu.  
Ad.4.  
Przyjêcie protokoùu. 
Protokóù z XL sesji zostaù przyjêty jednogùo�nie.  
Ad.5. 
Informacja Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami.   
Wójt Gminy przedstawiaj¹c krótko informacjê z prac miêdzy sesjami poinformowaù o: 
- rozpoczêciu akcji zadrzewiania okolic terenów oczyszczalni �cieków drzewami, które 
otrzymali�my bezpùatnie od Nadle�nictwa w Kamiennej Górze i w Jaworze.  
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- przesùuchaniu w prokuraturze, które dotyczyùo zamkniêcia zakùadu, zatrudniaj¹cego ok. 80 
osób z terenu  naszej gminy.  
- udziale w Dniu Edukacji Narodowej, 
- spotkaniu w sprawie próby gazyfikacji z przedsiêbiorcami, dziaùaj¹cymi na terenie naszej 
gminy, którzy zadeklarowali chêã korzystania z gazu i wyliczaj¹ jego zapotrzebowanie. 
Proponowane  rozwi¹zanie miaùoby byã korzystne dla szkoùy, gminy oraz jej mieszkañców.    
- w dniu 24.10.2013 r. odbyùa siê rozprawa w Naczelnym S¹dzie Administracyjnym               
w Warszawie, dotycz¹ca sporu z WZWiK o maj¹tek le¿¹cy na terenie gminy Marciszów, 
która oddaliùa skargê kasacyjn¹ WZWiK oraz zas¹dziùa zwrot kosztów postêpowania 
kasacyjnego. 
W zwi¹zku z zaistniaùym faktem zostaùy rozesùane pisma do  przewodnicz¹cego 
zgromadzenia oraz czùonków WZWiK, informuj¹ce o zaistniaùej sytuacji. Wójt przypomniaù 
historiê konfliktu z WZWiK oraz przedstawiù dalsze kroki, jakie zostan¹ podjête                     
w  przypadku braku  ustosunkowania siê do zaistniaùego faktu. Podkre�liù równie¿ , ¿e gmina 
Marciszów nie jest obci¹¿ona ogromnym zadùu¿eniem WZWiK. 
Ad.6. 
Ocena przygotowania do akcji Zima 2013/2014. 
Wójt Gminy krótko przedstawiù stan przygotowania do nadchodz¹cej zimy. Poinformowaù       
o ilo�ci posiadanego sprzêtu, dostêpnego na terenie gminy (do dyspozycji mamy 5 sprzêtów 
wùasnych � 3 ci¹gniki, koparka, unimog). W razie drastycznej zimy gmina bêdzie 
wspomagaùa siê sprzêtem z zewn¹trz.  
Wójt Gminy � Stefan Zawierucha na zakoñczenie podkre�liù fakt, ¿e od�nie¿anie nie kosztuje 
gminê 200 - 250 000, 00 zù na sezon, jak to byùo w latach ubiegùych, tylko 40-60 000,00        
od kiedy gmina sama zajmuje siê od�nie¿aniem. 
Radny Adam Ry¿owski  
zwróciù siê z zapytaniem do Wójta czy doszùo do porozumienia z powiatem  w sprawie 
od�nie¿ania krzy¿ówek. 
Wójt Gminy  
poinformowaù, ¿e nie ma formalnego porozumienia, bêdzie to na bie¿¹co regulowane. Je¿eli 
firma od�nie¿aj¹ca na zlecenie powiatu nie od�nie¿y, to powiat bêdzie na bie¿¹co o tym 
fakcie informowany.  
Ad.7. 
Raport o stanie o�wiaty. 
Uczestnicz¹ca w obradach sesji pani Marta Jêdrzejowska � kierownik Referat O�wiaty 
Urzêdu Gminy przedstawiùa  zebranym raport o stanie o�wiaty.   
Poinformowaùa radnych, ¿e Zespóù Szkóù w Marciszowie skùada siê ze szkoùy podstawowej, 
gimnazjum oraz oddziaùów przedszkolnych.  Na dzieñ obecny do szkoùy podstawowej 
uczêszcza 229 uczniów, do gimnazjum 137 uczniów, natomiast do oddziaùów przedszkolnych 
59 uczniów. Zatrudnionych ogóùem byùo  46 nauczycieli. Dowozem objêtych jest 278 
uczniów.  Koszty dowozu tych uczniów wynosz¹ okoùo 248 000,00 zù.  
Oprócz funkcjonowania Zespoùu Szkóù funkcjonowaùy dwie formy niepubliczne i s¹ to punkty 
przedszkolne w Ciechanowicach i Sêdzisùawiu.   Punkt w Ciechanowicach zostaù wykre�lony 
z ewidencji z uwagi na zbyt maù¹ liczbê dzieci. 
Ka¿dy z nauczycieli pracuj¹cych w Zespole Szkóù ma odpowiednie przygotowanie do 
nauczania dwóch lub wiêcej przedmiotów. Nauczyciele w okresie dydaktycznym s¹ wspierani 
poprzez �rodki na doskonalenie. Nakùady w 2012 roku wynosiùy ok. 16 000,00 zù.  
Szkoùa podstawowa koñczy siê sprawdzianem, natomiast gimnazjum egzaminem. Wyniki       
ze sprawdzianów i egzaminów, jakie osi¹gaj¹ uczniowie naszej szkoùy, ksztaùtuj¹                   
siê w okolicach �redniej wojewódzkiej, niekiedy nawet powy¿ej.  
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Koszt dofinansowania mùodocianych w roku 2012 wynosiù 56 100,00 zù., sze�ciu 
absolwentów Zespoùu Szkóù otrzymaùo stypendia Wójta w wysoko�ci 500,00 zù. , natomiast 
36 uczniów korzystaùo z wyprawki szkolnej na zakup podrêczników (koszt 8 850,00zù.) 
Wydatki na o�wiatê ksztaùtuj¹ siê w granicach 30% ogólnych wydatków bud¿etu gminy.   
 
Ad.8. 
Podjecie uchwaù w sprawach: 
a/ zmiany uchwaùy bud¿etowej gminy Marciszów na rok 2013 
Projektu uchwaùy przedstawiùa radnym Skarbnik Gminy Krystyna Magda.  
Poinformowaùa o nowym zadaniu inwestycyjnym, pn. �Wykonanie nawierzchni drogi 
gminnej poùo¿onej na dziaùce nr 655 w Marciszowie�, które zmienia ksztaùt bud¿etu. 
Mianowicie w par.1 bud¿etu zwiêksza siê dochody bud¿etu z kwoty 90.743,22 zù na kwotê 
115 743,22 zù. Wydatki maj¹tkowe zwiêkszaj¹ siê z kwoty  87.243,22 zù. na kwotê 
112.243,22 zù. Zmianie ulegaj¹ równie¿ zaù¹czniki do uchwaùy, co szczegóùowo omówiùa pani 
Skarbnik.  
Radny Adam Ry¿owski  
zapytaù jaka to droga. 
Wójt Gminy  
poinformowaù, ¿e jest to droga przy skrzy¿owaniu na Bolków przy warsztacie pana 
Homoncika.  Dodatkowe zadanie ujête w bud¿ecie , wynika z planowanego remontu ulicy 
Stawowej. 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda odczytaùa tre�ã projektu uchwaùy.  
Rada w gùosowaniu 13 gùosami  �za� oraz 1 gùosem �wstrzymuj¹cym siê� (radny Józef 
Szoùdrowski) przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu.  
b/ wprowadzenia zmiany do Uchwaùy nr XXX/163/12 Rady Gminy Marciszów z dnia 28 
grudnia 2012 r.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy Marciszów odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, co stanowi zaù¹cznik        
nr 4 do protokoùu. 
c/ okre�lenia stawek podatku od �rodków transportowych.       
Przewodnicz¹cy Rady Gminy Henryk Mazur poinformowaù radnych o tym, ¿e na jego rêce 
wpùyn¹ù wniosek Komisji  Ochrony Úrodowiska, Rolnictwa i Zdrowia o utrzymanie stawek 
podatku od �rodków transportowych na rok 2014 na poziomie roku 2013. 
Radny Adam Wrona  
zapytaù, czy ta uchwaùa musi dzisiaj zostaã podjêta. W zwi¹zku z tym ¿e radni otrzymali nowe 
materiaùy mogliby przedyskutowaã zagadnienia na komisjach, proponowaùby podj¹ã uchwaùê 
w listopadzie.  
W odpowiedzi Skarbnik Gminy Krystyna Magda poinformowaùa, ¿e ta uchwaùa mo¿e byã 
podjêta w listopadzie.   
Radna Danuta Wojtas oraz radna Jadwiga Adamczyk  
poinformowaùy, ¿e na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej równie¿ zapisano wniosek                   
o utrzymanie stawek podatku od �rodków transportowych na rok 2014 na poziomie roku 
2013.  
Przewodnicz¹cy Rady  
odpowiedziaù, ¿e z tego co wie na Komisji Rewizyjnej nie zostaù zùo¿ony wniosek. 
Przewodnicz¹cy Komisji Rewizyjnej Piotr Gwóêdê  
wyja�niù, ¿e wniosek zostaù zùo¿ony po zakoñczeniu obrad komisji.  
Wójt Gminy  
powiedziaù, ¿e jest zdumiony takim podej�ciem radnych, kwoty uzyskane za rok 2013 to jest 
ok. 55 000,00 zù., pomniejszone o 15 000,00 w przypadku przyjêcia propozycji obni¿enia 
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stawek daj¹ pewna kwotê 40 000,00 zù. Przedstawiù stawki uchwalone przez Kamienn¹ Górê 
oraz  gminy o�cienne. Poinformowaù radnych, ¿e spotkaù siê ze stwierdzeniem ze strony 
przedsiêbiorców, ¿e je¿eli podatki nie zostan¹ obni¿one to samochody zostan¹ 
wyrejestrowanie.  Stwierdziù równie¿, ¿e jest to zwykùa formalno�ã papierkowa, gdy¿ 
przedsiêbiorca przerejestruje firmê do innej miejscowo�ci, a samochód nadal bêdzie 
znajdowaù siê na terenie naszej gminy. Reaguje na zapotrzebowanie przedsiêbiorców i st¹d 
propozycja wójta o obni¿eniu podatku, a zdecyduj¹  o tym radni  w gùosowaniu.  
Radny Adam Ry¿owski  
przypomniaù radnym, ¿e trzy kadencje temu podjêli�my uchwaùê, mówi¹c¹ o najni¿szych 
podatkach . W tamtym roku radni zostali zaskoczeni przez wójta najwy¿szymi stawkami. Na 
wniosek rady uchwaùê obni¿ono. W tym roku zostali�my zaskoczeni tym, ¿e nie ma 
podwy¿ek tylko s¹ obni¿ki.  
Radny Ry¿owski chciaùby zwróciã uwag¹, ¿e Wójt ma furtkê, z której mo¿e skorzystaã,          
w postaci umorzenia podatków, powoùuj¹c siê na wa¿ny interes spoùeczny. Zastanawia siê 
równie¿ dlaczego jednego roku podwy¿szamy podatki, a kolejnego obni¿amy, nie podaj¹c 
przyczyny.  
Radny Dawid Chêciñski  
powiedziaù, ¿e je¿eli obni¿ymy podatek to tym samym wpùynie mniej wniosków o umorzenie 
podatku.  
Wójt Gminy  
stwierdziù, ¿e nie jest to z jego strony ¿adna gra tylko jest to czysta ekonomia, która da gminie 
pieni¹dze lub nie. Dlatego, ¿e przyjête w 2012 roku stawki podatku byùy za wysokie nale¿y 
teraz obni¿yã kwotê podatku, oczywi�cie decyzja o podjêciu uchwaùy nale¿y do radnych.  
Wójt zaproponowaù odùo¿enie uchwaùy o podatku od �rodków transportowych na kolejn¹ 
sesjê i przeanalizowanie jej raz jeszcze na komisjach. 
Radny Adam Ry¿owski  
zwróciù siê z zapytaniem do Przewodnicz¹cego Rady Gminy, który wniosek jest dalej id¹cy. 
Przewodnicz¹cy Rady  
stwierdziù, ¿e wniosek o przeùo¿eniu gùosowania uchwaùy na nastêpn¹ sesjê.   
Radny Ry¿owski poprosiù o odnotowanie tego w protokole. 
Wniosek o przeùo¿enie gùosowania uchwaùy o wysoko�ci podatku od �rodków transportowych 
na nastêpn¹ sesjê  poddano gùosowaniu. 
Poddany pod gùosowanie wniosek przegùosowano �za� � 9 gùosów, �sprzeciw� � 3 gùosy, 
�wstrzymaùo siê� � 2 gùosy.  
Wniosek Komisji Ochrony Úrodowiska, Rolnictwa i Zdrowia o utrzymanie stawek podatku     
od �rodków transportowych na rok 2014 na poziomie roku 2013 poddano gùosowaniu.  
Wynik gùosowania: �za� � 5 gùosów, �sprzeciw� � 5 gùosów, �wstrzymaùo siê� � 4 gùosy.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy 
 stwierdziù, ¿e gùos Przewodnicz¹cego Rady jest decyduj¹cy, w zwi¹zku z tym wniosek 
Komisji Ochrony Úrodowiska, Rolnictwa i Zdrowia zostaù odrzucony.    
Przewodnicz¹cy Rady Gminy ogùosiù 10 minutow¹ przerwê. 
Po przerwie. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy sprostowaù wcze�niejsz¹ wypowiedê, ¿e nie ma zapisu             
w Statucie o gùosie decyduj¹cym, w zwi¹zku z tym wniosek komisji ponownie zostaù poddany 
gùosowaniu.  
Wynik gùosowania: �za� � 5 gùosów, �sprzeciw� � 5 gùosów, �wstrzymaùo siê� � 4 gùosy.  
Radny Adam Wrona   
ponownie wyst¹più z wnioskiem o  przeùo¿enie gùosowania na kolejn¹ sesjê, aby w emocjach 
nie podejmowaã decyzji. Prosiù o  przemy�lenie tego, co jest gùosowane i przeanalizowanie 
nowych materiaùów .  
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Wójt Gminy zabieraj¹c gùos równie¿ zasugerowaù radnym, ¿e  najrozs¹dnej bêdzie  przeùo¿yã 
gùosowanie. 
Radny Janusz Zawierucha � przewodnicz¹cy Komisji Bud¿etowej 
poinformowaù zebranych, ¿e projekt uchwaùy, dotycz¹cy wysoko�ci stawek podatku od 
�rodków transportowych  byù analizowany na komisji, a  Komisja Bud¿etowa ustosunkowaùa 
siê do propozycji Wójta i wie za czym gùosuje.  
Radny Adam Ry¿owski  
poparù wniosek radnego Adam Wrony i poprosiù o przeùo¿enie podjêcia uchwaùy na kolej¹ 
sesjê, aby komisje mogùy na nowo zaj¹ã siê t¹ tematyk¹.   
Przewodnicz¹cy Rady Gminy rozpocz¹ù gùosowanie nad przeùo¿eniem podjêcia uchwaùy na 
kolejnej sesji.  
Gùosowano: �za� � 11 gùosów, �przeciw� � 1 gùos, �wstrzymaùo siê� � 2 gùosy.      
Podjêcie uchwaùy zostaùo przeùo¿one na kolejn¹ sesjê.  
d/ ustalenia wysoko�ci opùat podatku od nieruchomo�ci 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Radny Adam Ry¿owski  
zwróciù uwagê radnym, ¿e je¿eli dbamy o jednych to powinni�my zadbaã równie¿ o drugich, 
albo nie dbaã w ogóle.  
Radny Ry¿owski  
zwróciù siê z kolejnym pytaniem do Wójta Gminy, czy przewiduje podwy¿kê dla pozostaùych 
mieszkañców gminy Marciszów od budynków i gruntów.    
Wójt Gminy 
poinformowaù, ¿e nie przewiduje podwy¿ek na rok 2014 je¿eli chodzi o czynsze.  
Projekt uchwaùy poddano gùosowaniu. 
Rada w gùosowaniu 8 gùosami  �za�, 5 gùosami �sprzeciw� oraz 1 gùosem �wstrzymuj¹cym 
siê�,  przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 5 do protokoùu. 
Ad.9. 
Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny Józef Szoùdrowski soùtys Sêdzisùawia, powiedziaù, ¿e jest rozczarowany tym,  ¿e na 
sesji w lipcu zgùaszaù remont boiska, dzi� jest ju¿ koniec paêdziernika i nic w tej sprawie siê 
nie dzieje 
Druga sprawa, na któr¹ chciaùby zwróciã uwagê dotyczy  �wietlicy przedszkolnej , do której 
nie ma podjazdu, co stanowi utrudnienie dla niepeùnosprawnych i matek z  dzieãmi oraz stan 
drogi podjazdowej z boiska do drogi gùównej, szczególnie jak pada deszcz.  
Wójt Gminy   
powiedziaù, ¿e obiecaù zrobiã boisko i sùowa dotrzyma, jak tylko zakoñczy asfaltowaã  ulicê  
Stawow¹ w Marciszowie. 
Natomiast je¿eli chodzi o fragment drogi z boiska przy �wietlicy,  to te¿ kiedy� zostanie ono 
zrobione,  na razie nie mo¿e powiedzieã kiedy, bo w chwili obecnej robiony jest mostek,         
o który soùtys atakowaù wójta wcze�niej. Ponadto przypomniaù soùtysowi o nowym placu 
zabaw w Sêdzisùawiu, do którego musiaù doùo¿yã 27 000,00 na zakup samej dziaùki, a skoro 
obiecaù, ¿e plac powstanie to powstaù, mimo, ¿e poci¹gùo to za sob¹ dodatkowe koszty. 
Radny Andrzej Mitczak,  
Zwróciù siê z zapytaniem do Wójta, w jakim czasie przewiduje naprawienie dziur w drodze 
gminnej czy ewentualny remont drogi w stronê przejazdu koùo p. Cidyùy, oraz chciaùby 
zapytaã czy w tym roku Wójt bierze pod uwagê od�nie¿anie drogi gminnej w stronê jego 
obory, gdy¿, jak zauwa¿a, od lat od�nie¿a t¹ drogê na wùasny koszt oraz kupuje �rodki          
do posypywania. Nie chciaùby dùu¿ej inwestowaã w od�nie¿anie tej drogi wùasnych pieniêdzy      
i prosi o ujêcie do od�nie¿ania tego odcinka drogi.  
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Wójt Gminy 
Poinformowaù, ¿e co do od�nie¿ania nie mówi nie czy tak, zobaczymy, s¹ to dodatkowe 
koszty, wszystko w rêkach radnych.  
Co do naprawy drogi gminnej to informuje, ¿e droga jest zgùoszona do powodziówki, niestety 
nie przeszùa opcja 100% dofinansowania, dlatego zostaùo to przeniesione na wiosnê. Zasypane 
zostan¹ te najgorsze dziury i poczekamy do wiosny, aby zrobiã t¹ drogê w technologii 
asfaltowej.  
Rafaù Zdunek � kierownik referat Infrastruktury Technicznej i Inwestycji 
Poinformowaù, ¿e wzdùu¿  tej drogi bêdzie szedù wodoci¹g, bêd¹ robione przej�cia, wiêc nie 
ma sensu  teraz remontowaã tej drogi bo na pewno bêd¹ jakie� zniszczenia. 
Radna Zofia Siudak  
Zapytaùa, czy faktycznie jakie� prace  nad budow¹ wodoci¹gu w Ciechanowicach zostaùy 
rozpoczête.  
Wójt Gminy  
W odpowiedzi poinformowaù, ¿e zostaù przekazany plac budowy a firma jest w peùni 
odpowiedzialna i �wiadoma prac, jakie nale¿y wykonaã jeszcze w tym roku. W innym 
przypadku bêd¹ naliczane kary umowne. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Poinformowaùa Wójta, o tym ¿e na komisji prosiùa o szczególny nadzór ze strony 
pracowników Urzêdu przy budowie drogi w Wie�ciszowicach i pyta czy ta droga nie bêdzie 
podmywana, czy  w momencie wiêkszych ulew  nie spùynie wszystko w dóù. Obserwowaùa 
odprowadzenia wody jakie zostaùy tam zrobione i chciaùaby równie¿ ¿eby pan wójt                
j¹ uspokoiù, ¿e wszystko zostaùo wykonane zgodnie z rzemiosùem.  
Drug¹ spraw¹, któr¹  równie¿ zgùaszaùa na komisji jest kwestia �wierków, zasùaniaj¹cych 
lampy. Jeden czubek �wierku zostaù �ciêty, natomiast lampa dalej nie speùnia swojej funkcji, 
poniewa¿ rozrosùy siê pozostaùe, które przy silnych wiatrach dodatkowo gro¿¹ zerwaniem 
linii energetycznych.  
Wójt Gminy 
W odpowiedzi poinformowaù, ¿e �wierki rosn¹ na prywatnej posesji, wiêc nie mamy 
wiêkszego wpùywu, bêdziemy o pomoc prosiã energetykê, oni maj¹ inne mo¿liwo�ci, aby 
zaj¹ã siê t¹ spraw¹. W miêdzyczasie nast¹piùa zmiana kierownika w energetyce w Ptaszkowie 
i po niedzieli pan Popardowski bêdzie monitorowaù t¹ sprawê z nowym kierownikiem.  
W kwestii drogi wyja�niù, ¿e w momencie zakwalifikowania drogi i przygotowywania 
projektu budowy drogi jedni z mieszkañców zgodzili siê na wykonanie przepustu                     
i przeprowadzenie go przez ich teren, w momencie wej�cia na budowê nie zgodzili siê na 
przej�cie przez grunt prywatny. W zwi¹zku z tym, ¿e ci pañstwo wycofali siê, nale¿aùo 
zastosowaã nowe rozwi¹zania, gdy¿ groziùo wstrzymaniem inwestycji i strat¹ pieniêdzy. 
Jeszcze w dniu dzisiejszym wójt rozmawiaù z wùa�cicielami tego gruntu i nie oni zmieniaj¹ 
swojej decyzji.  
Radny Adam Ry¿owski  
-  poinformowaù Wójta, ¿e w sprawie wspomnianej drogi prosiù odpowiedniego pracownika     
o przygotowanie odpowiedniego pisma  i ¿eby ta pani podpisaùa, ¿e odmawia, bo radny boi 
siê tego, ¿e ta pani bêdzie pisaã skargi, ¿e dziêki tej drodze j¹ zalewa.  
- w kwestii �wierków rozmawiaù z Telekomunikacj¹ Polsk¹ S.A i Turonem, Turon mówi,      
¿e �wierki ma wyci¹ã Telekomunikacja, natomiast Telekomunikacja uwa¿a, ¿e wycink¹ 
�wierków powinien zaj¹ã siê Turon. Radny uwa¿a, ¿e to Nadle�nictwo powinno usun¹ã          
te �wierki, bo to oni je sadzili i prosi Wójta o skierowanie pism do Nadle�nictwa                      
o wyczyszczenie terenu z drzew rosn¹cych miêdzy liniami.  
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- zgùaszaù dwa razy uszkodzony znak do budynku nr 13 w Wie�ciszowicach, proponowaù        
z pieniêdzy soùeckich przekazaã kwotê 40.00 na wkrêcenie tego znaku i  w dalszym ci¹gu nic 
nie zrobiono w tej sprawie.  
- zwraca uwagê na fakt , ¿e koùo posesji p. Sokoùowskiego, byli pracownicy którzy zmierzyli 
przepust, który siê zawaliù i urwaùo siê kawaùek drogi. W dalszym ci¹gu nie ma reakcji. 
- pyta co w sprawie uchwaùy o honorowym obywatelu, 
W odpowiedzi Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska stwierdziùa, ¿e dokumentacja zostaùa 
wysùana i nie ma jeszcze orzeczenia z NSA,  
- prosi wójta o uwzglêdnienie  w przyszùorocznym bud¿ecie drogi (odcinek okoùo 100 m) do 
ko�cioùa w Wie�ciszowicach, je¿eli bêdzie taka potrzeba to mo¿e uda siê doùo¿yã jakie� 
pieni¹dze  z funduszu soùeckiego.    
Wójt Gminy 
Kolejny raz apeluje, ¿e s¹ to rzeczy bie¿¹ce, na które natychmiast reaguje. Je¿eli pracownicy, 
którym zgùaszane s¹ problemy nie reaguj¹, to prosi o telefon do wójta i zapewnia, ¿e bêdzie 
siê tym osobi�cie zajmowaù.  
Ad.10. 
Sprawy ró¿ne. 
Radny Józef Szoùdrowski  
Poinformowaù, ¿e na komisji prosiù o przyjazd pracowników, aby poustawiali znaki                
w Sêdzisùawiu, gdy¿ wydaje mu siê ¿e jest taniej poprawiã te znaki, ni¿ kupiã nowe.   
Wójt Gminy  
Równie¿ uwa¿a, ¿e taniej jest naprawiã istniej¹ce znaki ni¿ kupiã nowe. Apeluje o rozwagê 
przy wandalizmie, gdy¿ ludzie niszcz¹ a gmina musi ponosiã koszty zakupu nowych znaków.  
Radna Jadwiga Adamczyk  
- w imieniu emerytów nauczycieli kieruje pro�bê, aby pamiêtano o emerytowanych 
nauczycielach, chocia¿by o okazji do spotkania siê podczas Dnia Edukacji Narodowej.  
- chciaùaby podziêkowaã panu Rafaùowi, poniewa¿ bardzo szybko zareagowaù w spawie 
brudnej wody w Wie�ciszowicach  
Radny Dawid Chêciñski  
Poprosiù  radn¹ Powiatu pani¹ Mariê Bych o pomoc przy pilotowaniu sprawy z mostkiem 
przy ulicy Spóùdzielczej. Ma nadziejê, ¿e w niedùugim czasie ta droga bêdzie przejezdna. 
Maria Bych Radna Powiatu 
Wyja�niùa, ¿e obecnie trwaj¹ naprawy tej drogi, z tego co wie prace maj¹ siê zakoñczyã        
do najbli¿szej �rody i droga ma zostaã otwarta.   
Jednocze�nie poinformowaùa radnych o stanie zgùaszanych wniosków na poprzednich sesjach; 
- wniosek pani Jadwigi Adamczyk w sprawie przykrycia dwóch studzienek przydro¿nych      
w Wie�ciszowicach � studzienki zostan¹ w najbli¿szym czasie zabezpieczone,  
- wniosek soùtysa Ry¿owskiego w sprawie naprawy dziury na drodze przy przystanku 
autobusowym w Wie�ciszowicach �Pod zegarem�  � naprawa odcinka zostanie wykonana po 
zakoñczeniu prac na ulicy Spóùdzielczej w Marciszowie, 
 Radna Powiatu zapewniùa równie¿,  w ¿e wszystkie wnioski, które s¹ jej zgùaszane na sesji 
zostaj¹ przekazywane do starostwa  i w miarê mo¿liwo�ci finansowych  bêd¹ realizowane. 
Mirosùaw Wolak soùtys Ciechanowic  
Prosi radn¹ Mariê Bych o przekazanie informacji panu Gêborysowi o wykre�lenie naprawy 
przepustu powiatowego w Ciechanowicach przy budynku nr 48, bo dziêki gminie zostaù on 
naprawiony, a krzaki w kierunku Miedzianki wycieli mieszkañcy wsi.  
Wùadysùaw Wróblewski soùtys Domanowa 
- poinformowaù radn¹ powiatu, ¿e s¹ z soùtysem z Nagórnika bardzo zdumieni, tym ¿e 
pracownicy powiatu wycieli ok. 300-400 m krzaków, zostawili wyciête krzaki i do 
dzisiejszego dnia �ladu po nich nie ma. 
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- prosi równie¿ powiat o informowanie soùtysów, bo to oni reprezentuj¹ wioski, ¿e powiat 
wysyùa ludzi, którzy bêd¹ robiã okre�lone prace na terenie ich miejscowo�ci, 
- dziêkuje za interwencje ze strony urzêdu i informuje, ¿e RZGW po tylu latach walki wycina 
zagro¿enia, które powodowaùy zator przy Nysie Szalonej. 
- zwraca siê z pytaniem do Wójta, czy cmentarz w Domanowie bêdzie ogrodzony,  
Wójt Gminy  
Sugeruje, ¿e mo¿na by byùo przekazaã �rodki z funduszu soùeckiego na zakup materiaùów. 
Wtedy gmina mogùaby wspomóc ludêmi oraz transportem, tak jak byùo to robione na 
cmentarzach w Marciszowie i Ciechanowicach, a obecnie robione s¹ schodki na terenie 
górzystym w Pastewniku.  
Adam Chronowski soùtys Marciszowa  
Korzystaj¹c z okazji chce bardzo podziêkowaã Wójtowi, za prace jakie zostaùy wykonane        
w Marciszowie na cmentarzu. Dodatkowo poprawione zostaùo ogrodzenie i dzisiaj cmentarz 
wygl¹da bardzo ùadnie.  
Józef Ýukrowski soùtys Nagórnika   
Zwraca uwagê, ¿e Nagórnik nie jest tak du¿¹ miejscowo�ci¹ jak Marciszów czy 
Ciechanowice i nie mog¹ wspomóc funduszem soùeckim Domanowa lub Pustelnika, bo tak 
mówi¹ przepisy. 
Radny Piotr Gwóêdê  
Chciaùby podziêkowaã Wójtowi za wygran¹ walkê z wodoci¹gami. 
Wójt Gminy Stefan Zawierucha  
Chciaùby podziêkowaã tym wszystkim, którzy go wspierali w walce z wodoci¹gami                 
i podkre�liù, ¿e nigdy nie miaù w¹tpliwo�ci, ¿e ten maj¹tek nale¿y do naszej gminy.  
Józef Ýukrowski � soùtys Nagórnika  
Zapytaù czy tylko Nagórnik podù¹czony jest do WZWiK, bo cena za wodê jest taka jak¹ pùac¹ 
mieszkañcy Piaskowej w Waùbrzychu.  
Wójt Gminy  
Poinformowaù, ¿e w przyszùo�ci zamierzamy podci¹gn¹ã wodê dla Pustelnika i Domanowa, 
byã mo¿e wspólnie  z Wierzchosùawicami.  
Na zakoñczenie obrad Wójt Gminy Stefan Zawierucha poinformowaù, ¿e w dniu wczorajszym 
po¿egnano komendanta Kujawiaka i na jego miejsce przychodzi  nowy komendant z Jawora. 
Inspektor Kujawiak, jeszcze w momencie kiedy sprawowaù swoj¹ funkcjê, wyst¹più                
o zabezpieczenie �rodków w wysoko�ci 7 000.00 zù. na zwiêkszenie patroli na terenie gminy 
na rok 2014 . Wójt ma w¹tpliwo�ci czy przekazaã t¹ kwotê. 
Ad.11. 
Zamkniêcie obrad sesji.  
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
 
Protokoùowaùa                               Przewodnicz¹cy Rady Gminy 
Anna Pùaszczyñska                                     Henryk Mazur 


